



HOUSE OF COMMONS  
CHAMBRE DES COMMUNES  
CANADA

November 26, 2021

Office of the Minister of Foreign Affairs  
125 Sussex Drive  
Ottawa, ON K1A 0A2

The Honourable Mélanie Joly,

We write as the chair and vice-chairs of the Canada-Palestine Parliamentary Friendship Group. With a membership of nearly 50 Members of Parliament and Senators representing all parties, we work together in a shared, non-partisan commitment to peace in the Middle East and advancing the recognition and protection of human rights for the Palestinian people.

On behalf of our membership, we write to you regarding the Government of Israel's designation of six Palestinian civil society organizations under Israeli Counter-Terrorism legislation.

While we strongly reject terrorism in all its forms, there is a lack of clarity and documentation from Israel on what evidence was used to apply this designation against these six organizations.

We worry that, without clear and transparent evidence, such actions impede the legitimate humanitarian work done by civil society organizations and their ability to provide important, very much needed humanitarian assistance and support to the Palestinian people. We are also concerned about the impact this can have on the rights and safety of the volunteers and employees of such organizations.

As Canada has long prided itself as a defender and champion of human rights, both at home and around the world, we call on you and our government to insist that Israeli officials provide clear and documentary evidence to support these claims and, if none exists, to withdraw these designations.

And we request that you make clear Canada's commitment to human rights and our insistence that legitimate civil society groups be free to provide vitally needed assistance support to and for the Palestinian people.

We congratulate you on your important new role and look forward to working with you on these and other issues.

Sincerely,

Salma Zahid, chair  
MP, Scarborough Centre

Mario Beaulieu, vice chair  
MP, La Pointe-de-l'Île

Alexandre Boulerice, vice chair  
MP, Rosemont—La Petite-Patrie

Elizabeth May, vice-chair  
MP, Saanich-Gulf Islands



Le 26 novembre 2021

L'honorable Mélanie Joly  
Cabinet de la ministre des Affaires étrangères  
125, promenade Sussex  
Ottawa (Ontario) K1A 0A2

Madame la Ministre,

Nous vous écrivons à titre de présidente et de vice-présidents du Groupe d'amitié parlementaire Canada-Palestine, dont la cinquantaine de membres – des députés et des sénateurs de tous les partis – travaillent ensemble dans le cadre d'un engagement commun et non partisan en faveur de la paix au Moyen-Orient ainsi que de la reconnaissance et de la protection des droits fondamentaux des Palestiniens.

Nous vous écrivons au nom des membres du Groupe au sujet de la désignation par le gouvernement d'Israël de six organisations de la société civile palestinienne en vertu de la législation antiterroriste israélienne.

Même si nous condamnons fermement le terrorisme sous toutes ses formes, nous estimons qu'Israël n'a pas fourni d'explication claire ni de documentation suffisante concernant les éléments de preuve sur lesquels repose la décision prise à l'encontre de ces six organisations.

Nous craignons qu'en l'absence de preuves claires et transparentes, de telles mesures compromettent le travail humanitaire légitime qu'accomplissent les organisations de la société civile et leur capacité à soutenir les Palestiniens et à leur fournir une aide humanitaire grandement nécessaire. Nous sommes également préoccupés par les répercussions que cette décision pourrait avoir sur les droits et la sécurité des bénévoles et des employés de telles organisations.

Le Canada s'enorgueillit depuis longtemps d'être un défenseur des droits de la personne, tant au pays qu'ailleurs dans le monde, et c'est pourquoi nous vous demandons, ainsi qu'au gouvernement, d'insister auprès des autorités israéliennes pour qu'elles fournissent des preuves claires et documentées étayant leurs allégations ou, si elles sont incapables de le faire, de retirer les désignations.

Nous vous demandons également d'exprimer clairement l'engagement du Canada envers les droits de la personne et notre détermination à faire en sorte que les groupes légitimes de la société civile soient libres de fournir une aide vitale au peuple palestinien.

Nous vous félicitons pour le nouveau rôle important qui vous a été confié et nous nous réjouissons à l'idée de collaborer avec vous à ce dossier et aux autres.

Veillez agréer, Madame la Ministre, nos salutations distinguées.

Salma Zahid, présidente  
Députée, Scarborough Centre

Mario Beaulieu, vice-président  
Député, La Pointe-de-l'Île

Alexandre Boulerice, vice-président  
Député, Rosemont—La Petite-Patrie

Elizabeth May, vice-président  
Député, Saanich—Gulf Islands